

第九屆國際古漢語語法研討會

9th International Symposium on Ancient Chinese Grammar

ISACG-9

29-30 July 2016

BERLIN

<https://www.iaaw.hu-berlin.de/seminar-fuer-ostasien-studien>

(website of the conference under construction)

FIRST CIRCULAR

The 9th *International Symposium on Ancient Chinese Grammar* will be organized by the Humboldt University Berlin, Seminar of East Asian Studies and the ZAS, Zentrum für Allgemeine Sprachwissenschaft, Berlin (Centre of General Linguistics). All scholars and students carrying out research in Ancient Chinese morphology, syntax and semantics are cordially invited to submit abstracts for this conference. The essential information regarding this conference can be found below:

1. Date and venue:

- a. The conference will be held at the Institute of Asian and African Studies of the Humboldt University Berlin on **Friday 29th and Saturday 30th July, 2016**.
- b. The participants are expected to arrive in Berlin on July 28th in the afternoon and to leave on the 31st or at the very latest on Monday August 1st in the morning, if they want to participate in the excursion that will be organised for Sunday 31st.
- c. The location of the conference will be at Humboldt University and the accommodation will be at the Guesthouse of the Humboldt University <https://www.ta.hu-berlin.de/gaestehaus> and in hotels in the vicinity of the campus.

2. Call for abstracts:

- a. Abstracts in Chinese, or English are invited for 30-minute presentations on all aspects of Classical Chinese Grammar from any theoretical perspective.
- b. To facilitate the reviewing process, please identify in a few keywords below the abstract the primary domain of Classical Chinese addressed in your paper (e.g., Morphology, Syntax, Semantics, Lexicography, Functional/Pragmatics, Dialectology, Computational/Corpus Linguistics, Writing, Palaeography, etc.).
- c. Abstracts must be on a single A4 page, single spaced, 12-point type (or 'small 4' for Chinese), with one inch (2.5cm) margins (top, bottom, sides).
- d. Please send **two copies** of the abstract as attachments by e-mail, one of which should have the name of author(s), affiliation(s), and e-mail address as a **Word document**; the other one (for anonymous review), identified by title only, as a **pdf document** to the following address: ISACG9.2016@gmail.com

3. Deadline for receipt of abstracts: December 15, 2015

4. Notification of acceptance: February 15, 2016.

第九屆國際古漢語語法研討會

ISACG-9

2016年07月29—30日

<https://www.iaaw.hu-berlin.de/seminar-fuer-ostasien-studien>

柏林 (BERLIN)

(會議的網葉正在建設中)

第一號通告

第九屆國際古漢語語法研討會 (ISACG — 9) 將由 Humboldt University, Berlin, Seminar of East Asian Studies (柏林洪堡大學中文系) 和 ZAS (柏林語言學中心) 主辦。會議誠邀從事古漢語語言學研究的學者和青年學生提交論文提要。有關會議的基本信息如下:

1. 時間和地點:

- a. 會議將於 2016 年 7 月 29 日 (星期五) 與 30 日 (星期六) 在柏林洪堡大學中文系舉行。
- b. 所有與會者須於 2016 年 7 月 28 日 (星期四晚上) 抵達會議中心報到。會後, 日會議組織一日觀光活動, 參加觀光活動的與會者 8 月 1 日離會。
- c. 會議的所有活動安排在柏林洪堡大學中文系及食宿安排在柏林洪堡大學賓館 <https://www.ta.hu-berlin.de/gaestehaus>, 和大學附近的賓館。

2. 徵集論文提要:

- a. 提要和工作語言可以是英語、或漢語。每位與會者報告論文 30 分鐘, 內容可涉及古漢語語法研究的各個領域。
- b. 每份提要末尾需註明關鍵詞及所屬領域 (形態, 句法, 語義, 詞彙/語用, 方言, 計算語言學/數據庫, 文字學等...) 以便匿名評審。
- c. 論文提要須用 A4 紙一頁, 單行打印, 上下左右邊距留 2.5 cm, 12 號 Times Roman 字體, 或小四號宋體漢字。
- d. 請用電子郵件發送兩份提要 (一份 Word 的文件附有作者姓名、單位和電子信箱地址, 另一份提要不含任何個人信息以 pdf 文件發送)。寄送地址是: ISACG9.2016@gmail.com

3. 提交論文提要的截止日期: 2015 年 12 月 15 日

4. 通知錄用日期: 2016 年 2 月 15 日。

5. Organizers & Organizing Committee 委員會:

The organizers of the Conference / 會議委員會主辦人員:

Barbara Meisterernst 梅思德 (Humboldt University)

Manfred Krifka (Humboldt University, ZAS, Zentrum für Allgemeine Sprachwissenschaft)

6. Scientific Committee / 科學委員會委員:

Edith ALDRIDGE (University of Washington)

Wolfgang BEHR 畢鶚 (University of Zurich)

Redouane DJAMOURI (CRLAO, CNRS, EHESS)

FENG Shengli 馮勝利 (Harvard University)

HU Chirui 胡敕瑞 (Beijing University)

JIANG Shaoyu 蔣紹愚 (Beijing University)

ŌNISHI Katsuya 大西克也 (Tokyo University)

WEI Pei-chuan 魏培泉 (Academia Sinica)

7. Sponsors and supporters / 資助和支持單位:

- Deutsche Forschungsgemeinschaft, (*German Research Council* 德國科研基金會)
- Humboldt University, International Office (柏林洪堡大學國際部分)
- To be announced

Further information on registration, workshops and other matters will be available in upcoming circulars.

有關註冊、專題報告、特邀報告人和其他事項的信息將在以後的通告中公佈。

The Organizing Committee 委員會,

February, 2015, Berlin 柏林